
PROTOKÓŁ 

z obrad XLIV Sesji Rady Gminy Łabowa 
w dniu 30 listopada 2017r. 

W sesji udział wzięli: 

Radni Gminy wg listy obecności załączonej do protokołu, 

Wójt Gminy- Pan Marek Janczak, 
Sekretarz Gminy - Pan Krzysztof Setlak 
Skarbnik Gminy - Pani Mirosława Nykaza 
Pracownicy Urzędu Gminy, 

Ad. 1 Otwarcie sesji. 

Obrady Sesji Rady Gminy Łabowa VII kadencji (2014-2018) otworzył o godz. 13.00 
Przewodniczący Rady Gminy Łabowa Pan Krzysztof Skraba i powitał wszystkich przybyłych. 

Na ustawową liczbę 15 Radnych w posiedzeniu sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 
quornm do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad i tytuły proponowanych uchwał w sprawie : 

- zmiany budżetu na 2017 rok, 
- przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Kotów, 
- wieloletniej dzierżawy nieruchomości położonych w miejscowości Łabowa, 
- szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów, 
- regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łabowa, 
- przyjęcia Gminnego Programu W spierania Rodziny na lata 2018 - 2020, 
- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2018 rok dla Gminy Łabowa, 

- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Łabowa na 2018 
rok, 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy Radni zgłaszają uwagi lub inne propozycje do 
przedstawionego porządku obrad. Uwag nie zgłoszono, więc poddał porządek obrad pod 
głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 14 głosami za. 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z sesji poprzedniej. 

Przed przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady zapytał czy 
Radni zgłaszają uwagi do tego protokołu, który był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie zgłoszono 
wobec czego poddał go pod głosowanie w wyniku, którego został przyj ęty 14 głosami za. 



Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmiany budżetu na 2017 rok, 

Skarbnik Gminy Mirosława Nykaza wyjaśniła przyczyny zmiany budżetu na 2017 rok, które 
zostały zawarte w załącznikach Nr 1 oraz Nr 2 do tej uchwały. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za pn,y_jęła uchwałę Nr XLIV/27612017. 

- przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie 
Kotów, 

Pracownik Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska wyjaśniła, że projekt tej uchwały w1ąze się z 
koniecznością wprowadzenia oznaczenia drogi wewnętrznej w miejscowości Kotów symbolem 
KDW (oznaczenie terenu komunikacyjnego - klasa drogi: droga wewnętrzna). 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za prz.y_jęła uchwałę Nr XLIV/27712017. 

- wieloletniej dzierżawy nieruchomości położonych w miejscowości Łabowa, 

Pracownik Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy możliwości 
zawarcia wieloletniej dzierżawy nieruchomości położonych w miejscowości Łabowa 253 
stanowiących własność Gminy Łabowa na okres 1 O lat. Wójt dodał, że przedsiębiorcy - pani 
Marzena Mogilska prowadząca Aptekę Łabowską oraz pan Marcin Rusiniak właściciel sklepu Rol
Mar są aktualnie dzierżawcami budynku usytuowanego na działkach nr 309/4 i 309/5, który 
wymaga kapitalnego remontu i w związku z tym chcieliby wydzierżawić go na w/w okres, 
powiększyć, wyremontować i po zrealizowaniu inwestycji skorzystać z możliwości pierwokupu. 
Wójt uświadomił też, że koszty remontu znacznie przekraczają możliwości finansowe Gminy, a 
ważny jest fakt, iż dzierżawcy zadeklarowali pokryć koszty z własnych funduszy. Dodał również, 

że na zebraniu wiejskim sołectwa Łabowa w dniu 5 listopada 201 7r. mieszkaf1cy wsi zgodzili się na 
wieloletnią dzierżawę z możliwością sprzedaży nieruchomości. 

Następnie Rada Gminy w glosowaniu: 14 głosów zaprz.vjęła uchwałę Nr XLIV/27812017. 

- szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów, 

Kierownik Zespołu OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że projekt uchwały wynika z wymogów 
określonych w Rozporządzeniu Ministra Środowiska z 29 grudnia 201 6r. w sprawie szczegółowego 
sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, a uchwała ta określa szczegółowy 
sposób i zakres świadczenia usług w obszarze odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radny Marcin Mróz zapytał w jakim czasie można pozbywać się odpadów biodegradowalnych. 
Kierownik wyjaśniła, że zgodnie z zapisem w projekcie uchwały bioodpady będą odbierane w 
okresie „nie zimowym'', tj . od maja do października raz na miesiąc. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za prz.yjęla uchwałę Nr XLIV/27912017. 



- regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łabowa, 

Kierownik Zespołu OSD Grażyna Sekuła Kierownik Zespołu OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że 
projekt uchwały również wynika z wymogów określonych w Rozporządzeniu Ministra Środowiska 
z 29 grudnia 2016r. i określa szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Łabowa. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XLIV/28012017. 

- przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018 - 2020, 

Kierownik OPS Barbara Bogdańska poinformowała, że Gminny Program Wspierania Rodziny na 
lata 2018 - 2020 opracowany został w oparciu o ustawę o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej z dnia 9 czerwca 2011 r„ którego podstawowym założeniem jest utworzenie spójnego 
systemu wsparcia dzieci i rodzin przeżywających trndności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo -
wychowawczych, w celu przywrócenia im zdolności do funkcjonowania, poprzez wzmocnienie roli 
funkcji rodziny, rozwijanie umiejętności opiekuńczo - wychowawczych oraz zapewnienie 
bezpieczeństwa dziecku i rodzinie. Realizacja Programu będzie możliwa dzięki utworzeniu systemu 
wsparcia obejmującego zaangażowania i współpracę osób, instytucji oraz podmiotów działających 
na rzecz dziecka i rodziny, działalności placówek wsparcia dzieru1ego, rodzin wspierających, 
pomocy ze strony asystenta rodziny i organizowanie poradnictwa specjalistycznego. 
Kierownik OPS w dniu 31 października 2017r. przedstawiła Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Ładu i Bezpieczeństwa Publicznego projekt GPWR, który został pozytywnie zaopiniowany bez . .. . 
uwag I propozycji zmian. 

Nast~pnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za prz.tięła uchwałę Nr XLIV/28112017. 

- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2018 rok dla Gminy Łabowa, 

Kierownik OPS Barbara Bogdańska poinformowała, że Gminny Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018 dla Gminy Łabowa stanowi rozwinięcie 
Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych przyjętej Uchwałą Nr 
XXXVI/270/2013 Rady Gminy Łabowa z dnia 30 grndnia 2013 roku i określa sposób realizacji 
zadań własnych gminy, wynikających z art. 41 ustawy z dnia 26 października 1982r. o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Na podstawie tej ustawy samorząd gminy uzyskał 
większość kompetencji i zadań do przeciwdziałania problemów alkoholowych w społeczności 
lokalnej. 
Kierownik w dniu 31 października 2017r. przedstawiła Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i 
Bezpieczeństwa Publicznego projekt GPPiRPA, który został pozytywnie zaopiniowany bez uwag i 
propozycji zmian. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za prz.yjęła uchwałę Nr XLIV/28212017. 

- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Łabowa na 
2018 rok, 

Kierownik OPS Barbara Bogdańska poinformowała, że Gminny Program Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2018 stanowi rozwinięcie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych przyjętej Uchwałą Nr XXXVI/270/2013 Rady Gminy Łabowa z dnia 30 grndnia 2013 
roku i uwzględnia kierunki oraz rodzaje działań określone w Krajowym Programie 
Przeciwdziałania Narkomanii . Określa także sposób realizacji zadań własnych gminy wynikających 
z ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii i j est zgodny z Narodowym 



Programem Zdrowia na Iata 2016 - 2020. 

Kierownik w dniu 31 października 2017r. przedstawiła Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i 
Bezpieczeństwa Publicznego projekt GPPN, który został pozytywnie zaopiniowany bez uwag i 
propozycj i zmian. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przvięla uchwalę Nr XLIV/28312017. 

Ad. 5 Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Wójt poinformował, że w dalszym ciągu trwają prace nad projektem budżetu na 2018 rok, a po jego 
ukończeniu zostaną zwołane Komisje Rady w celu jego omówienia, wniesienia ewentualnych uwag 
i zagłosowania. 

Ponadto przeszły wnioski na budowę sieci kanalizacji w Nowej Wsi, Maciejowej oraz Składzistym 
i zostały już podpisane umowy, w związku z tym ogłoszono przetarg na stanowisko inspektora 
nadzoru tego przedsięwzięcia. Na wykonanie kanalizacji w Nowej Wsi przewiduje się okres 2 lat z 
uwagi na to, że j est już opracowany projekt budowy, natomiast w Maciejowej i Składzistym okres 3 
lat, ponieważ nie ma jeszcze projektu. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Jan Gawęcki poprosił o dokładniejsze wykonywanie usługi odśnieżania drogi w Krzyżówce, 

gdyż posypany jest tylko środek jezdni. Wójt zwrócił się z prośbą do Radnych i Sołtysów, aby w 
razie ewentualnych problemów z utrzymaniem dróg dokonywać zgłoszenia w Urzędzie Gminy, a 
Przewodniczący Rady Krzysztof Skraba zaapelował o ostrożność kierowców na drogach w okresie 
zimowym. Radny i Sołtys wsi Kamianna Władysław Wotus zgłosił naprawę zwężenia drogi na 
trasie Kotów - Kamianna stanowiące problem podczas przejazdu, szczególnie teraz w okresie 
zimowym i podziękował za interwencję w tej sprawie w Powiatowym Zarządzie Dróg w Nowym 
Sączu. 

Sołtys wsi Krzyżówka Józef Gromala poprosił o odśnieżanie zatoczki, na którym zawraca autobus 
szkolny. Kierownik OSD Grażyna Sekuła poinfonnowała, że firma przewozowa zrezygnowała z jej 
korzystania w okresie zimowym z uwagi na bezpieczeństwo, gdyż jest zbyt mała na tego typu 
manewry dużym pojazdem. Sołtys wsi Łosie Agata Sarata zwróciła uwagę na to, że zatoczka jest 
odśnieżana przez pracowników przedsiębiorcy pana Romana Kluski, a to zadanie należy do PZD w 
Nowym Sączu i zgłosiła też, że nie świecą lampy koło pana Hajdugi. 
Sołtys wsi Nowa Wieś Agnieszka Kulig zgłosiła strącenie słupków przy drodze i poprosiła o 
zamontowanie nowych, zapytała też o możliwość zamontowania filtrów wody w Szkole 
Podstawowej w Nowej Wsi oraz na jakim etapie jest postępowanie w sprawie montażu dwóch wiat 
przystankowych. Wójt oraz Radny Marek Stanisz a zarazem pracownik szkoły potwierdzili montaż 
filtrów wody, a jeśli chodzi o wiaty to jest wstępna zgoda GDDKiA, potrzebny jest jeszcze projekt 
lokalizacji tych obiektów. 
Radny i Sołtys wsi Kotów Roman Banach podziękował za zakupienie tablicy ogłoszeniowej dla 
WSI. 

Ad. 7 Wolne wnioski i dyskusja. 

Wójt poinformował, że tradycyjnie na zakończenie roku będzie zorganizowana uroczysta Sesja 
Rady Gminy i zaproponował, aby odbyła się 29 grudnia 2017r. o godz. 15.00 w Krzyżówce 13a. 
Ponadto poprosił o ustalenie terminu posiedzenia wszystkich Komisji Rady w celu zaopiniowania 
projektu budżetu na 2018 rok. Posiedzenie zwołano na dzień 7 grudnia 20 l 7r. o godz. 14.00. 

Sołtys wsi Uhryń Kazimierz Hasior zgłosił problem z nie działającą lampą we wsi i zapytał do kogo 
telefonować w przypadku problemów z odśnieżaniem. Wójt poinformował, że zgłoszeń należy 
dokonywać u pracownika Urzędu Gminy pana Łukasza Sołtysa. 



Ad. 8 Zakończenie obrad . 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skraba 
podziękował wszystkim za udział i zakończył o godzinie 13.45 obrady XLIV Sesji Rady Gminy 
Łabowa. 

Protokołowała : 

Elżbieta Radziak - Dyl 


